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Door Marlene Simoons 

 

In aanwezigheid van Chris de Graaff en 2 medewerkers groenbeheer (Martin Valentijn en Glenn van 

Ipenburg), hebben Maarten  Vrieze en Marlene Simoons (VVLH) een ronde door het Park gemaakt op 

dinsdag 27 februari, om de staat van onderhoud en het beheer te bespreken. Met excuses aan het 

bestuur van Leidse Hout Monumentwaardig en het bestuur van het OLT omdat zij per abuis niet 

waren uitgenodigd.  

1. Wateroverlast: Aangezien ‘water’ het jaarthema is van de VVLH, begonnen we met 

bespreken van aspecten van wateroverlast.  

Besproken werd hoe de speeltuin meer waterbestendig 

zou kunnen worden. Hoewel de mogelijkheden van 

drainage en afwatering beperkt zijn vanwege de klei-

achtige ondergrond en hooggelegen waterpartijen, is toch 

toegezegd verschillende opties te verkennen zoals 

draineren, ophogen, andere ondergrond (kunstgras) e.d. 

datzelfde gold ook voor de plek waar de picknicktafel 

staat, de plek moet opgehoogd worden en voorzien van 

een schelpenondergrond o.i.d.                                                                

Hier wordt op teruggekomen 

2. Vijver en grote Wilg: de grote wilg moet snel geruimd worden, 

voordat deze wortel schiet in 

het water. Dit wordt 

opgepakt, maar is een grote 

klus met zwaar materieel.  

De boom naast de wilg was 

ook aan de binnenkant verrot 

en vormde een gevaar. In het 

algemeen geldt dat wanneer 

bomen of takken een gevaar 

vormen voor wandelaars, 

deze doorgaans snel worden 

omgezaagd, zonder dat ze 

eerst gestipt worden. Het stippen van bomen gebeurt bij 

jaarlijkse onderhoudswerkzaamheden.  

3. Biodiversiteit: de biodiversiteit in het park in relatie tot de boomsoorten en bomendichtheid. 

Geconcludeerd werd dat een gedeelte van het bos aanpalend aan de grote vijver te 

dichtbegroeid is, terwijl het ernaast gelegen bosperceel juist veel meer was uitgedund, 

waardoor ook stinzenplanten meer de ruimte kregen. Dit is het streven voor de nabije 

toekomst. Het is een zichtbaar en duidelijk verschil. Besloten werd tot meer uitdunning over 

te gaan van met name jonge Acaciabomen te reduceren (min 30%). NB Acaciahout is niet 

geschikt voor openhaard of houtkachels omdat het giftig is.  

4. Grote grasveld: het inzaaien van graszaad kan gebeuren nadat het veld is opgedroogd. Te veel 

regenwater houdt het herstel van het gras tegen. Er zijn meer prullenbakken rondom het veld 

 

 

 



geplaatst dan was aangegeven. Wij hebben hier zeer positief op gereageerd naar de 

gemeente. Het zal zeker bijdragen aan minder zwerfafval en ziet er netjes uit. 

5. Bospark en OLT: in het Bospark zal nog meer braam geruimd worden aan de zijkant van het 

smalle grasgedeelte. De keet van OLT zal 2 zijden worden voorzien van een Ligusterhaag 

zodat het geheel meer opgaat in de omgeving. Het grasveld van het Openluchttheater is er 

slecht aan toe en dient opnieuw te worden 

ingezaaid (laatste x 4 jaar geleden). Ze gaan 

proberen dit voor het nieuwe speelseizoen te 

doen, maar mankracht kan hier een spelbreker 

zijn.  

Er staan rondom het OLT ook wat Abelen die dood zijn of er slecht aan toe zijn. Deze worden ook 

voor de start van het seizoen geruimd.  

Wat betreft vaste toiletten: een mogelijkheid biedt een 24 uurs zelfreinigende invalidentoilet wat 

recentelijk in Wassenaar is neergezet. Het verdient aanbeveling hiernaar te informeren. Dit biedt 

wellicht uitkomst voor de losstaande Dixies. Suggestie van gemeente Leiden is contact op te nemen 

met Riool.nl met verzoek mee te denken voor een oplossing. Het bestuur van OLT zal dit op moeten 

pakken.  

6.Verrommeling van de Leidse Hout. Op veel plekken in de Leidse Hout liggen flinke boomstronken 

en losse takken etc. Hier en daar ziet dat er rommelig uit. De gemeente wil meedenken voor een 

oplossing om af en toe iets te ruimen, maar in principe draagt oud hout ook bij aan de biodiversiteit 

en het leven in de Leidse Hout en er zal dus sowieso veel blijven liggen. De aanwezigen waren het 

erover eens dat er sprake is van een grote achterstand in het onderhoud van het bos. De gemeente 

doet wat het kan, maar dat is verre van genoeg. (er kan zelfs gesproken worden van een "verpauperd 

bos"). Als voorbeeld werd het park van kasteel Poelgeest genoemd, dat kennelijk wel goed 

onderhouden wordt. (nb eens navragen hoe dat komt) De Gemeente heeft een tekort aan mankracht 

en onvoldoende financiën om anderen in te huren. De LH staat in de planning voor groot onderhoud 

in 2026. Die zal, ook vanuit de VVLH, een goede en gedegen voorbereiding vragen. 

Een ander probleem is de steeds hoger wordende stapel dood blad en modder dat uit de sloten 

wordt gehaald bij het uitbaggeren van de sloten en onder de bomen wordt gedeponeerd. Dit is niet 

goed voor de bomen omdat de boomwortels te weinig zuurstof krijgen en kunnen gaan rotten. 

Gemeente Leiden groenbeheer zal nadenken over oplossen en contact opnemen met de uitvoerders 

van de sloten.  

 

 


